
   

  

ZÁPIS   

ze zasedání Vědecké rady Pedagogické fakulty Univerzity Hradec Králové, 

ze dne 26. 4. 2017  

Přítomni: doc. PhDr. MgA. František Vaníček, Ph.D., prof. Ing. Pavel Cyrus, CSc., doc. Mgr. art. Zuzana 
Hromadová, prof. PhDr. Blahoslav Kraus, CSc., prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D., doc. PhDr. Jan Lašek, CSc., 
PhDr. Nella Mlsová, Ph.D., doc. PhDr. Jana Ondráková, Ph.D., prof. PhDr. Peter Ondrejkovič, DrSc., doc. 
PhDr. Tomáš Petráček, Ph.D., Th.D., prof. PhDr. Oldřich Richterek, CSc., Mgr. Leona Stašová, Ph.D., Mgr. 
et Mgr. Pavlína Springerová, Ph.D., doc. RNDr. PaedDr. Pavel Trojovský, Ph.D., doc. PhDr. Pavel Vacek, 
Ph.D., Mgr. Daniela Vrabcová, Ph.D., PhDr. Pavel Zikl, Ph.D., doc. PhDr. Tomáš Čech, Ph.D, doc. PhDr. 
PaedDr. Kamil Janiš, CSc., doc. Ing. Vladimír Jehlička, CSc., doc. ThDr. Vladimír Juhás, PhD, doc. PhDr. 
Iveta Kovalčíková, PhD., RNDr. Miroslav Randa, Ph.D., Ing. Romana Albrechtová  

Omluveni: doc. PaedDr. Dana Fialová, Ph.D., prof. PaedDr. Libuše Ludíková, CSc., prof. PaedDr. Silvia 

Pokrivčáková, PhD., doc. PhDr. Jiří Škoda, Ph.D., doc. Mgr. art Dušan Zahoranský;  

Program jednání: 

 

1. Zahájení 

2. Zhodnocení minulého období činnosti PdF  UHK 

3. Strategie akreditačního procesu PdF UHK 

4. Oblasti vědeckého výzkumu PdF UHK 

5. Různé 

Program jednání obdrželi členové Vědecké rady elektronicky s upozorněním, že materiály 
k jednání nebudou předem zaslány.   

ad1/ Zahájení 

Zasedání Vědecké rady (dále jen VR) zahájil děkan PdF UHK doc. František Vaníček. Všechny přítomné 
přivítal. Na jednání bylo přítomno 23 členů z 28, VR byla usnášeníschopná. Přítomným byl předložen 
program jednání. K programu jednání nebyly vzneseny žádné připomínky ani námitky, a byl tedy 
jednohlasně přijat. Dále bylo přistoupeno k vlastnímu jednání dle programu. 

 

ad2/ Zhodnocení minulého období činnosti PdF  UHK 

Tento bod jednání vedl děkan PdF UHK doc. František Vaníček. V souhrnné prezentaci doc. Vaníček 
přítomné členy vědecké rady informoval o výsledcích činnosti Pedagogické fakulty za minulé období, 
za rok 2016. Doc. Vaníček upozornil na spolupráci s praxí, která je velice důležitou součástí pro studijní 
obory na Pedagogické fakultě. Podal informace o programu Celoživotního vzdělávání na PdF. Doc. 
Vaníček zmínil úspěchy PdF na poli vědy a vyzdvihl oblast uměleckých výstupů. 

V dalším bodě doc. Vaníček zmínil platové podhodnocení akademických pracovníků, které v 
důsledku ohrožuje kvalitu vzdělávacího procesu. Jako dočasné řešení tohoto problému spatřuje 
navýšení fondu F. 

Dále doc. Vaníček zmínil nejbližší úkoly, které si stanovila PdF.  Především to je proces 
akreditací většiny studijních programů, dále je to zásadní zasazení se o zvýšení mezd akademických 
pracovníků, zlepšení věkové struktury zaměstnanců a  akcelerace kvalifikovaného růstu zaměstnanců.  



   

Doc. Vaníček vyjádřil snahu PdF zvýšit kvalitu absolventů s důrazem na praxi, která by měla být 
zohledněna právě v nadcházejících akreditacích studijních programů. 

Posledním zmíněným bodem byla připravovaná vnitřní rekonstrukce budovy děkanátu, která 
je v současné chvíli ve fázi zpracování projektové dokumentace. 

Pan doc. Vaníček požádal přítomného pana rektora UHK prof. Kamila Kuču o komentář 
k procesu navyšování mezd akademických pracovníků. Dále bylo zmíněno plánované financování 
vysokých škol a připomenuta připravovaná návštěva ministryně školství. 

 Tímto byl uzavřen bod jednání č. 2 a doc. Vaníček předal slovo dr. Daniele Vrabcové, která 
prezentovala bod jednání č. 3., Strategii akreditačního procesu PdF UHK. 

 

ad3/ Strategie akreditačního procesu PdF UHK  

Dr. Vrabcová, proděkanka pro internacionalizaci a akreditace, přítomné členy vědecké rady 
informovala o klíčových bodech strategie PdF UHK v oblasti akreditací. Představila strategii,  hlavní 
záměry v rovině typů a zaměření studijních programů s ohledem na profil a kontinuální rozvoj PdF UHK. 
Byl představen rámcový časový harmonogram. Prezentovány byly další klíčové aspekty akreditačního 
procesu. Byla zmíněna přetrvávající absence Standardů pro proces akreditací v oblasti učitelství. 
Představen byl záměr PdF usilovat o zachování: 1. volných kombinací studijních oborů v učitelství, 2. 
souvislého magisterského studia pro učitelství 2. stupně ZŠ.   

K tomuto bodu se vyjádřil děkan Západočeské univerzity dr. Miroslav Randa, který přítomné upozornil 
na složitost procesu akreditací pedagogických fakult.  

Dále se k procesu akreditace vyjádřil prof. Peter Ondrejkovič, který upozornil na fakt, že každá 
standardizace musí mít své hranice, aby nedocházelo k uniformitě vysokých škol. 

V tomto bodu jednání proběhla i diskuze na téma zjišťování kvality studijních programů. Do debaty na 
toto téma přispěla doc. Iveta Kovalčíková. 

Posledním tématem tohoto bodu jednání se stala problematika institucionální akreditace, již nastínil 
dr. Miroslav Randa. Vyjádřil se k ní i prof. Kamil Kuča zejména ve vztahu k UHK.  

 

ad4/ Oblasti vědeckého výzkumu PdF UHK 

Oblasti vědeckého výzkumu na PdF byly prezentovány dr. Nellou Mlsovou, proděkankou pro vědu a 
umění na PdF. V prezentaci přítomné seznámila s oblastí vědeckých projektů na PdF. Informovala o 
podpoře vědy na PdF, především v rámci projektu Excelence na PdF a budování vědeckých týmů na 
jednotlivých katedrách.  

Dr. Mlsová přítomné seznámila s činností Centra pedagogického výzkumu na PdF.  Informovala o 
pořádání konferencí, seminářů, o možnostech prezentování vědeckých výstupů na webových 
stránkách.  

Také bylo zmíněno hodnocení publikačních a uměleckých výstupů (RIV a RUV).  

Na základě dotazu doc. Ivety Kovalčíkové proběhla diskuze o způsobu odměňování aktivit jednotlivých 
pracovníků zejména v návaznosti na publikační výstupy. Ke způsobu odměňování se vyjádřil děkan doc. 
Vaníček. Dále prof. Kraus podpořil profilaci vědecko-výzkumných aktivit v rámci Centra pedagogického 
výzkumu. 

 



   

 

   ad5/ Různé 

  V posledním bodě programu doc. František Vaníček seznámil přítomné členy VR se 
změnami  ve složení Akademického senátu PdF na základě voleb.  

 

Usnesení ze zasedání Vědecké rady Pedagogické fakulty UHK ze dne 26. 4. 2017 

- Vědecká rada se seznámila se zprávou o činnosti PdF UHK. 
- Vědecká rada vzala na vědomí zprávu o akreditačním procesu PdF UHK.  
- Vědecká rada vzala  na vědomí informace o činnosti v oblasti vědy a umění. 

 

Další termín zasedání vědecké rady Pedagogické fakulty UHK nebyl stanoven, členové VR budou 
informováni s patřičným předstihem.  

 

 

Zapsala: Ing. Šárka Vítová 


